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This short report presents the result of an expertise devoted to evaluate the adequacy of the monitoring, and of the modelization, of the
temperature effects observed on the Rhéne river,and coming from the thermic power plant effluents. It concludes to a satisfying present
situation, with moderate effect, and no worrying trends, but which should be deeply improved by a better display of already existing data. But it
concludes also on a too deep homogeneization along the stream, and on bad side consequences due to massed effects with a too deep slowing
down induced by dams and by artificial weirs. This last situation is already worse for the quality ofthe Rhéne river and ecosystem and their
future. / Cette note présente un rapport d'expertise succinct sur I'adéquation du systéme de mesures, et de la modélisation simplifiée,
actuellement utilisés pour quantifier les effets thermiques, sur le Rhéne, des effluents issus des systéemes de refoidissement des centrales
thermiques. Elle conclut a un systéme globalement satisfaisant pour ce qui est du contrdle, avec des recommandations précises de progres, et
a un effet plutét modéré et sans dérive inquiétante. Mais elle conclut aussi a une réalité d'homogénéisation le long du cours d'eau, et a des
cumuls pervers avec d'autres effets (liés aux ralentissements excessifs induits par les barrages et les seuils), qui eux sont inquiétants pour la
qualité et I'avenir du systéme Rhone.
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